

សេចក្តីថ្លែងការណ៍របស់គណៈកម្មការប្រឹក្សាគម្រោងនៃរោងចក្រ កាន់តែប្រសើរនៅកម្ពុជា ស្តីពីកិច្ចប្រជុំលើកទី៥៨ របស់ខ្លួន នៅថ្ងៃទី ១៧ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៥

នៅថ្ងៃទី ១៧ ខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០២៥ គណៈកម្មការប្រឹក្សាគម្រោង (PAC) នៃ ILO-គម្រោងរោងចក្រកាន់តែប្រសើរ (BFC) បានបើកកិច្ចប្រជុំលើកទី ៥៨ របស់ខ្លួន។ BFC PAC មានតំណាងមកពីរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា (ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ និងក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម) តំណាងនិយោជក (តំណាងដោយសមាគមចំនួនបីនៅកម្ពុជា) និងតំណាងកម្មករនិយោជិត (តំណាងមកពីសហភាព និងសហព័ន្ធសហជីពផ្សេងៗ)។

គម្រោងរោងចក្រកាន់តែប្រសើរនៅកម្ពុជាភ្ជាប់ពាណិជ្ជកម្មជាមួយស្តង់ដារការងារក្នុងវិស័យកាត់ដេរ ស្បែកជើង និងផលិតផលិតផលធ្វើដំណើរ (GFT) នៅកម្ពុជា ដើម្បីលើកកម្ពស់ការអនុលោមតាមច្បាប់ និងការអនុវត្តប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពនៃច្បាប់ការងារជាតិដែលមានស្រាប់ និងស្តង់ដារការងារស្នូលដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាអន្តរជាតិ។ វិធីសាស្ត្ររបស់កម្មវិធីមានចាប់ពីការជំរុញកិច្ចសន្ទនាសង្គមតាមរយៈគណៈកម្មាធិការគ្រប់គ្រងកម្មករ ការផ្តល់សេវាប្រឹក្សាតាមតម្រូវការដល់រោងចក្រ ដែលគាំទ្រពួកគេក្នុងការដោះស្រាយបញ្ហាប្រឈមច្បាប់ការងារ និងការប្រើប្រាស់ការរាយការណ៍ជាសាធារណៈ ដើម្បីជំរុញការកែលម្អលក្ខខណ្ឌការងារ និងបរិយាកាសកន្លែងធ្វើការនៅទូទាំងឧស្សាហកម្ម។

1. គម្រោងរោងចក្រកាន់តែប្រសើរនៅកម្ពុជា បច្ចុប្បន្នកំពុងនៅក្នុងឆ្នាំទីបី នៃការអនុវត្តដំណាក់កាលប្រាំឆ្នាំនៃអនុស្សរណៈនៃការយោគយល់គ្នា (MOU) ២០២៣-២០២៧ និងយុទ្ធសាស្ត្រជាមួយដៃគូ។ យើងជាសមាជិក PAC នៃគម្រោងរោងចក្រកាន់តែប្រសើរនៅកម្ពុជា សូមបញ្ជាក់ឡើងវិញនូវការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់យើងលើការរួមគ្នាគាំទ្រដល់ការអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្ររយៈពេលប្រាំឆ្នាំរបស់ BFC ។ យើងប្តេជ្ញាបង្កើនកិច្ចសហការ និងការអនុវត្តសកម្មភាពរួមគ្នាក្នុងរយៈពេលពីរឆ្នាំខាងមុខ ដើម្បីធានានិរន្តរភាព នៃភាពវិជ្ជមានទៅលើលក្ខខណ្ឌការងារនៅក្នុងវិស័យ GFT នៅកម្ពុជា។
2. ជាមួយភាគីពាក់ព័ន្ធក្នុងវិស័យ GFT ផ្សេងទៀត សមាជិក PAC ប្តេជ្ញាសហការនៅកម្រិតឧស្សាហកម្ម និងដោះស្រាយបញ្ហានៅកម្រិតសហគ្រាសតាមរយៈកិច្ចសន្ទនាសង្គម។ កិច្ចប្រជុំបានសង្កត់ធ្ងន់លើការធ្វើការរួមគ្នាដើម្បីដោះស្រាយឧបសគ្គផ្សេងៗ ស្វែងយល់ពីបញ្ហាប្រឈមពីដៃគូពាក់ព័ន្ធនីមួយៗកំពុងជួបប្រទះ ធានានូវនិរន្តរភាពគណនេយ្យភាព និងកេរ្តិ៍ឈ្មោះរបស់វិស័យនេះ។ ការពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការត្រីភាគី និងអនុវត្តន៍ការ ឆ្លើយតបនឹងអាកាសធាតុ រួមទាំងការកែលម្អលក្ខខណ្ឌការងារដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហាប្រឈមនានាដូចជាភាពតានតឹងដោយសារកម្ដៅ ត្រូវបានគូសបញ្ជាក់ជាអាទិភាពសំខាន់។
3. សមាជិក PAC បានពិភាក្សាអំពីការអភិវឌ្ឍន៍ក្នុងឧស្សាហកម្មក្នុងរយៈពេលប្រាំមួយខែកន្លងមកនេះ ផលប៉ះពាល់នៃការតំឡើងពន្ធ និងការរួមបញ្ចូលជនចំណាកស្រុកដែលត្រូវរៀបចំប្រទេសថៃ។ សកម្មភាព BFC ផ្ដោតលើបញ្ហាសំខាន់ៗដូចជាទំនាក់ទំនងឧស្សាហកម្ម យេនឌ័រ ប្រាក់ឈ្នួលឌីជីថល និងសុវត្ថិភាពធ្វើដំណើររបស់កម្មករ។ ដោយមើលឃើញពីឧបសគ្គរបស់គម្រោង យើងក៏បានកត់សម្គាល់ពីវិធានការប្រសិទ្ធភាពដែលបានណែនាំតាំងពីខែមិថុនា ឆ្នាំ 2025 ដើម្បីផ្តល់អាទិភាពដល់ការវាយតម្លៃនៃរោងចក្រថ្មី។ សម្លឹងទៅមុខ យើងលើកទឹកចិត្ត

BFC ឱ្យពន្លឿនវិធានការទាំងនេះបន្ថែមទៀត និងបន្តស្វែងរកវិធីដើម្បីធ្វើការ និងប្រមូលព័ត៌មានដើម្បីរក្សានូវភាពមិនលំអៀង និងភាពជឿជាក់របស់គម្រោង BFC។

4. ក្នុងអំឡុងពេលនៃកិច្ចប្រជុំនេះ យើងបានបញ្ជាក់ជាថ្មីនូវការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់យើងក្នុងការជំរុញនិរន្តរភាពនៃការអនុលោមនៅក្នុងវិស័យ GFT ជាពិសេសតាមរយៈការពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាមួយត្រីភាគី។ ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ (MLVT) តំណាងសហជីព និង TAFTAC បានធ្វើបទបង្ហាញពីការងាររួមគ្នារៀងៗខ្លួនជាមួយ BFC។ ផែនការសកម្មភាពឆ្នាំ 2025-2026 រវាង MLVT និង BFC នឹងបន្តការកសាងសមត្ថភាពនៅកម្រិតស្ថាប័ន។ ស្របគ្នានោះ ផែនការការងាររួមគ្នារវាង BFC និង TAFTAC/CGTI សម្រាប់ឆ្នាំខាងមុខនឹងផ្តោតការប្រគល់វគ្គបណ្តុះបណ្តាល។ សកម្មភាពជាមួយសហជីពនឹងផ្តល់អាទិភាពលើការពង្រឹងការទំនាក់ទំនងជាមួយ សហជីពនៅកម្រិតសហព័ន្ធ តាមរយៈក្រុមទំនាក់ទំនងសហជីព និងការកសាងសមត្ថភាពរបស់ពួកគេនៅកម្រិតរោងចក្រ។
5. សមាជិក PAC បានកត់សម្គាល់អនុសាសន៍កម្រិតខ្ពស់សម្រាប់គម្រោងការងារកាន់តែប្រសើរ (Better Work) នៅកម្រិតសកល ជាពិសេសអនុសាសន៍ ដើម្បីពន្លឿនការដកចេញជាដំណាក់កាលរបស់គម្រោង ដែលមានរយៈពេលយូរដូចជា BFC ជាដើម។ យើងបានសង្កត់ធ្ងន់លើតម្រូវការសម្រាប់ការបន្តការពិភាក្សាត្រីភាគីនៅឆ្នាំក្រោយដើម្បីយល់ព្រមលើវិធានការនិរន្តរភាពក្នុងក្របខ័ណ្ឌនៃ MOU បន្ទាប់ (2028-2032)។ នៅក្នុងបរិបទនេះ ពួកគេក៏បានទទួលស្គាល់នូវឱកាសដើម្បីពង្រឹង BFC លើសពីវិស័យ GFT ដោយប្រើប្រាស់ភាពជោគជ័យ និងមេរៀនដែលបានរៀនដើម្បីគាំទ្រឧស្សាហកម្មដែលផ្តោតលើការនាំចេញផ្សេងទៀត ដោយហេតុនេះការពង្រឹងភាពធន់ និងជំហររបស់កម្ពុជាក្នុងនាមជាប្រភពផ្គត់ផ្គង់ដែលអាចទុកចិត្តបាន។
6. អ្នកចូលរួមបានសម្តែងនូវក្តីសង្ឃឹមរបស់ពួកគេសម្រាប់ការបញ្ចប់ជម្លោះព្រំដែនដែលកំពុងបន្ត ដោយគូសបញ្ជាក់ថា សន្តិភាព និងស្ថិរភាពយូរអង្វែង គឺជាកត្តាចាំបាច់ដើម្បីឱ្យកម្មករនិយោជិត និងវិស័យនេះដំណើរការដោយសុវត្ថិភាព និងគ្មានការរំខាន និងគាំទ្រដល់ការអភិវឌ្ឍន៍ប្រកបដោយចីរភាព។ ពួកគេបានអំពាវនាវឱ្យអ្នកបញ្ជាទិញ រក្សាការគាំទ្ររបស់ពួកគេ ដោយប្រកាន់ខ្ជាប់នូវការអនុវត្តការទិញប្រកបដោយការទទួលខុសត្រូវ រួមជាមួយនឹងកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងបន្តដោយរោងចក្រ ដើម្បីពង្រឹងការអនុលោមតាមច្បាប់ ដើម្បីការពារការប្រកួតប្រជែងរបស់កម្ពុជានៅក្នុងទីផ្សារពិភពលោក។

ភ្នំពេញ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៥